
Ďakujem za fantastické prostredie! 

Rozhovor s Petrom Tvrdoňom 

S kultúrou je spätý celý život. V pozícii riaditeľa Bibiany, medzinárodného domu umenia 

pre deti je desať rokov.  Takže desať rokov aktívne vníma aj festival Dni detskej knihy. 

Preto sme sa ho spýtali na jeho bezprostredné pocity po slávnostnom otvorení  34. ročníka 

v priestoroch Elektrárne Piešťany. 

Máme za sebou slávnostný otvárací program 34. ročníka festivalu Dni detskej knihy. Ako to 

vnímate z pozície riaditeľa Bibiany,  medzinárodného domu umenia pre deti? 

Môžem vám povedať, že ja som možno už na „ixtom“ otvorení Dní detskej knihy. Úprimne 

povedané, nie preto, že som tu teraz, ale naozaj sa mi to páčilo, hlavne tento ceremoniál. 

Naozaj to bolo veľmi pekné, milé, vkusné, veselé, vtipné. A nakoniec je známe to, že my, a ja  

osobne – chodím rád do Piešťan, pretože tu je veľmi dobrý kolektív ľudí, ktorý robí presne to, 

čo robíme aj my. Myslím si, že si to tie naše deti zaslúžia. 

 

Myslíte si, že napriek neustálemu progresu je potrebné, aby deti čítali a podporovala sa 

tvorba detskej literatúry? 

Ja si myslím, že nielen aby sa rozvíjala detská kniha, ale aby sa rozvíjalo všetko pre deti 

okrem tých počítačov, tie síce tiež patria k tomu životu, je iná doba a deti sa s tým rady 

pohrajú, ale myslím si, že treba, aby mali aj iné aktivity. Mám dojem, že aj vaša organizácia aj 

naša organizácia sa o to snaží a deti sa nám aj darí prilákať  na tie aktivity,  na ktoré by ich  

možno ani nenapadlo ísť. 

 

Odlišujú sa jednotlivé ročníky Dní detskej knihy od seba? 

Nie, tie deti sú zhruba rovnaké, raz sú šikovnejšie, raz sú pomalšie, raz sú rýchlejšie. Proste sú 

to deti, treba ich tak brať. Aj my v Bibiane pri výstavách, ktoré tam robíme pre deti, tie veci, 

ktoré sa robia pre deti tak na to pozeráme, že aby deti nechytali nejaké exponáty, každú 

chvíľu musíme čosi repasovať, ale od toho sú tie deti, pre ktoré to robíme, nech sa hrajú, 

zakiaľ majú čas sa hrať.  

 

Každý ročník je určite aj pre Vás spätnou väzbou na získavanie nových skúseností, ale aj 

utvrdenie, že to, čo robíte, dobre robíte. 

Áno, veď nič nemôže byť krajšie, ako keď sa človek stretne s niekým. Aj teraz som napríklad 

sedel vedľa jedného kolegu a veľmi ma potešilo, keď povedal: veď ja Bibianu poznám, ja tam 

chodím s deťmi. A nebol to jediný človek, ktorý to hovorí. Každopádne je to práca, ktorá patrí 

tým deťom,  robíme to pre tie deti a dúfam, že aj po nás sa to ešte strašne dlho robiť bude.  



Želáme Vám ešte veľa tvorivých síl v tejto peknej práci pre deti a želáme veľa úspechov. 

Ďakujem Vám a ďakujem aj  špeciálne knižnici v Piešťanoch za fantastické prostredie! 
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